



McGill Institute
for Gender, Sexuality,
and Feminist Studies

Institut Genre,
sexualité
et féminisme



McGill Feminist Research Colloquium - Call for Proposals 2018

Identity and (In)visibility / Identité et (In)visibilité (*français au dessous*)

The Institute for Gender, Sexuality and Feminist Studies invites members of the research community to participate in a Feminist Research Colloquium on March 1st and 2nd, 2018. This colloquium is a forum for the scholarly community in Montreal to exchange ideas and share research pertaining to gender studies, sexuality studies, and feminism.

Faculty, visiting and post-doctoral scholars, and graduate students are invited to submit a short abstract (max 150 words) and biography (50 words) by February 10th, 2018. The format is open, but in general we anticipate panels with three or four 15 minute presentations, followed by discussion. Alternative formats are welcome, such as screenings, artist talks, performances, themed discussions, or works-in-progress. We encourage interdisciplinary work that crosses traditional borders of the academy. Submissions are welcome in English or French.

This year's theme is identity and (in)visibility, proposals might address topics such as:

- The current state of identity politics
- Borders, diasporas and displacement
- Space and the body
- The politics of visibility and legibility
- Liminality
- Media and representation

However, all proposals with feminist/sexuality/gender themes are welcome.

Please send proposals to FRC.IGSF2018@gmail.com. Identify your submission with the subject heading "Identity and Invisibility."

Institute for Gender, Sexuality and Feminist Studies
McGill University



Colloque de Recherche Féministe McGill – Appel pour propositions 2018

Identité et (In)visibilité / Identity and (In)visibility

L' "Institute for Gender, Sexuality and Feminist Studies" a le plaisir de convier tous/toutes les chercheurs/chercheuses au Colloque de Recherche Féministe qui aura lieu le 1 et 2 Mars, 2018. Ce colloque sera un espace dédié aux chercheurs et chercheuses de Montréal, et de ses environs, afin d'échanger et partager leurs idées et recherches concernant le genre, la sexualité et les féminismes.

Nous invitons les professeurs-es, les chercheur-euses postdoctoraux et les étudiant-e-s de cycle supérieurs à soumettre une proposition de communication (150 mots max) et une biographie (50 mots), avec pour date limite le 10 février 2018. La forme du colloque est ouverte, mais nous anticipons des tables rondes de trois ou quatre exposés, suivi de discussions. Les formats alternatifs sont bienvenus, en incluant les projections, les discours d'artiste, les performances, les discussions sur un thème, ou des projets en cours. On encourage aussi les travaux interdisciplinaires qui dépassent les frontières traditionnelles académiques. Nous acceptons les soumissions en anglais et en français.

Le thème général de cette année est l'identité et l-in-visibilité. Donc les propositions peuvent concerner:

- L'état des 'identity politics'
- Les frontières, les diasporas et le déplacement
- L'espace et le corps
- Les aspects politiques d'être visible et lisible
- Le liminal et l'interstitiel
- Les représentations des médias

Cependant, nous acceptons toutes les propositions ayant pour thème le féminisme, la sexualité ou le genre. Merci d'envoyer les propositions à FRC.IGSF2018@gmail.com avec pour sujet de courriel 'Identity and Invisibility'.

Institute for Gender, Sexuality and Feminist Studies
McGill University